
Folketingets Boligudvalg

Dato: 18. januar 2010

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 11. december

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 109 (BOU alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 109:

”Ministeren bedes redegøre for, hvor mange private udlejningsboliger med 

kommunal anvisningsret, der er etableret siden 2004, jf. regeringens strategi 

mod ghettoisering fra 2004?”

Svar:

Private udlejningsboliger efter lov om fremme af privat udlejningsbyggeri er 

som eksisterende private udlejningsboliger omfattet af lov om kommunal 

anvisningsret, der er et værktøj, som kommuner kan beslutte at anvende til 

at løse boligsociale opgaver i den enkelte kommune, herunder at opnå en 

mere afbalanceret beboersammensætning i enkelte ejendomme i kommu-

nen. 

Der er dog ingen kommuner, der siden 2004 har indgået aftaler om kommu-

nal anvisningsret efter lov om kommunal anvisningsret til private udlejnings-

boliger. Der er derfor ikke etableret private udlejningsboliger efter lov om 

fremme af privat udlejningsbyggeri med kommunal anvisningsret siden 2004.
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